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OR.BR.0002.34.17 

 

P R O T O K Ó Ł Nr XXXIV/17 

z sesji Rady Gminy Poraj 

w dniu 27 kwietnia 2017 roku 

budynek Urzędu Gminy w Poraju 

ul. Jasna 21, sala nr 220 

czas trwania obrad: 11
00

 – 13
30 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
Przewodniczący p. Andrzej Pawłowski o godzinie 11

00
 otworzył XXXIV sesję Rady 

Gminy Poraj. 

Po powitaniu: 

1) Gości – wg listy obecności stanowiącej zał. nr 1 do protokołu, 

2) Radnych – wg listy obecności stanowiącej zał. nr 2 stwierdził quorum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych decyzji przez Radę Gminy. 

W obradach nie brał udziału radny p. Mariusz Musialik natomiast krótkie 

spóźnienie zgłosił telefonicznie Przewodniczącemu radny p. Edward Mizera. 

 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

Proponowany porządek XXXIV sesji – zał. nr 3, został przekazany wszystkim 

Radnym, Sołtysom i jednostkom organizacyjnym Gminy w ustawowym terminie. W imieniu 

Wójta  p. Łukasz Stachery Przewodniczący poprosił radnych o wykreślenie z porządku obrad 

w punkcie 9 następujących podpunktów: 9.6, 9.9 i 9.10  oraz o dopisanie w podpunkcie 9.11 

dodatkowego projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów, liczby punktów i rodzajów 

dokumentów potwierdzających spełnienie kryteriów obowiązujących na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych i oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych na terenie Gminy Poraj.  

Na posiedzenie wszedł radny p. Edward Mizera. 

Przewodniczący poinformował również, że na wniosek Komisji ds. budżetu oraz 

gospodarki komunalnej i inwestycji z porządku sesji został wykreślony projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia Statutu Gminy Poraj ( punkt 9, podpunkt 9.1). Następnie zarządził 

głosowanie porządku XXXIV sesji rady Gminy Poraj z wniesionymi autopoprawkami – 

przyjęty jednogłośnie – 14 głosów „za”.   
  

 

Porządek obrad: 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2.  Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3.  Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy: 

3.1. Nr XXXI/17 z dnia 17 marca 2017 roku, 

3.2. Nr XXXII/17 z nadzwyczajnej sesji w dniu 28 marca 2017 roku, 

3.3. Nr XXXIII/17 z nadzwyczajnej sesji z dnia 18 kwietnia 2017 roku. 

4.  Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy p. Łukasza Stachery. 
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5.  Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy p. Andrzeja 

Pawłowskiego. 

6.  Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności od ostatniej sesji: 

  6.1. Komisji Rewizyjnej, 

  6.2. Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej i inwestycji, 

  6.3. Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych.  

7.  Przyjęcie informacji z wykonania budżetów za 2016 rok: 

 Gminnej Biblioteki Publicznej z filiami, 

 Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

 Gminnego Ośrodka Kultury,   

 Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych, 

 Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół i oświaty. 

8.  Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju za rok 2016 

8.1. Roczne sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2016.  

8.2. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

9.  Projekty uchwał w sprawie: 

9.1. uchwalenia Statutu Gminy Poraj, 

9.2. podziału Gminy Poraj na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu, 

9.3. zmiany uchwały dotyczącej utworzenia stałych obwodów  głosowania, ustalenia ich 

granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych na terenie Gminy Poraj, 

9.4. ustanowienia służebności przesyłu, 

9.5. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Poraj, 

9.6. wyrażenia zgody na dzierżawę, na okres 15 lat oraz odstąpienia od przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości będącej w użytkowaniu wieczystym 

Gminy Poraj, 

9.7. ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży 

Pożarnych z terenu Gminy Poraj, 

9.8. uchylenia Uchwały Rady Gminy Poraj w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego z Gminą Miastem Częstochowa w sprawie 

powierzenia Gminie Miastu Częstochowa przez Gminę Poraj opieki nad osobami w 

stanie nietrzeźwości doprowadzanymi z terenu Gminy, 

9.9. zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2017, 

9.10. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

9.11. określenia kryteriów, liczby punktów i rodzajów dokumentów potwierdzających 

spełnienie kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego 

do przedszkoli publicznych i oddziałów  przedszkolnych w szkołach podstawowych 

na terenie Gminy Poraj. 

10. Zapytania i wolne wnioski – odpowiedzi. 

11. Sprawy organizacyjne. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy: 
   Protokoły z trzech ostatnich sesji były wyłożone w Biurze Rady oraz w sali przed 

dzisiejszymi obradami. Po zapoznaniu się z nim radni bez uwag przyjęli treści wszystkich, 

prezentowanych protokołów 

 3.1. Nr XXXI/17 z dnia 17 marca 2017 roku - wynik głosowania: „za” – 14 głosów, 

 3.2. Nr XXXII/17 z nadzwyczajnej sesji w dniu 28 marca 2017 r. – wynik głosowania: „za” 

– 14 głosów, 
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 3.3. Nr XXXIII/17 z nadzwyczajnej sesji z dnia 18 kwietnia 2017 roku – wynik głosowania 

- „jednogłośnie”. 

 

4. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy p. Łukasza Stachery. 
Wójt odczytał „Informacje” o pracy poszczególnych Referatów i jednostek 

organizacyjnych Gminy oraz informację dotyczącą katastrofy energetycznej – jak w 

załącznikach od nr 4 do 9. 

 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy  

p. Andrzeja Pawłowskiego. 
Załącznik nr 10 do niniejszego protokołu to informacja z działalności 

Przewodniczącego Rady za okres od 17 marca do 26 kwietnia 2017 roku, która została 

odczytana przez p. A. Pawłowskiego. 

 

6. Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności od ostatniej sesji: 

Pan A. Pawłowski udzielał kolejno głosu Przewodniczącym Komisji Rady Gminy: 

6.1. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej (KR) p. Andrzej Ludwikowski przedstawił 

tematy rozpatrywane na ostatnim posiedzeniu Komisji w dniu 24 kwietnia 2017 roku: 

 Analiza Sprawozdań za 2016 rok: Gminnej Biblioteki Publicznej z filiami, 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Gminnego 

Ośrodka Kultury, Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Jednostek OSP i 

Zarządu Gminnego, Klubów sportowych, żeglarskich, innych organizacji 

pożytku publicznego funkcjonujących na terenie Gminy, SPZOZ Gminnego 

Ośrodka Zdrowia, Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół i 

oświaty; 

 Stan mienia komunalnego Gminy oraz wpływy ze sprzedaży majątku 

gminnego za rok 2016 w porównaniu do roku 2015; 

 Informacja dotycząca wniosków złożonych do Starostwa, Wojewody, Ministra 

w celu nabycia mienia komunalnego od Skarbu Państwa. 

Przewodniczący zwrócił uwagę, że sprawozdania klubów sportowych: Zefir Drakkar oraz 

Polonii Poraj zostały przyjęte warunkowo z uwagi na brak załączników finansowych, w 

związku z tym konieczna jest obecność prezesów tych klubów na kolejnym posiedzeniu KR 

celem złożenia stosownych wyjaśnień. Wspomniał również, że KR zawnioskowała o 

ujednolicenie druków składanych sprawozdań oraz dołączanie wymaganych załączników. 

 

6.2. Przewodniczący Komisji do spraw budżetu oraz gospodarki komunalnej i 

inwestycji (KB) p. Sylwester Sawicki poinformował, że Komisja zebrała się 25 

kwietnia bieżącego roku i zajmowała się następującymi sprawami: 

 Analizowała podobnie jak KR sprawozdania finansowo – rzeczowe za rok 

2016: Gminnego Ośrodka Kultury, Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych, Klubów sportowych, żeglarskich 

oraz innych organizacji pożytku publicznego i Stowarzyszeń; 

 Podsumowanie akcji zimowej 2016/2017; 

 Analiza materiałów sesyjnych. 

 

6.3 .Przewodnicząca Komisji do spraw oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych       

p. Jolanta Kozak poinformowała, że Komisja na posiedzeniu w dniu 26 kwietnia 

bieżącego roku analizowała: 
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 Informację z przeglądów placów zabaw, boisk wielofunkcyjnych i obiektów 

sportowych na terenie Gminy Poraj  

 Funkcjonowanie podstawowej opieki zdrowotnej na terenie Gminy; 

 Profilaktykę zdrowotną dla mieszkańców; 

 Materiały sesyjne. 

 

W tym momencie o udzielenie głosu poprosiła radna p. Polak, która  zwróciła się do 

Przewodniczących poszczególnych Komisji z uwagami do przedstawianych przez nich 

sprawozdań z działalności między sesjami. Pan A. Pawłowski poprosił, aby temat ten 

radna poruszyła w punkcie zapytania i wnioski. 

 

7. Przyjęcie informacji z wykonania budżetu za 2016 rok. 
 

Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do informacji z wykonania budżetów za 2016 rok:   

 Gminnej Biblioteki Publicznej z filiami (GBP) - materiał pisemny stanowią 

załączniki  nr 11, 12 i 13. Dokumenty opracowane przez Panią Annę Wągrowską–Kumor –

Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Poraju zostały przyjęte bez uwag. 
 Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych (GKRPA) –

Sprawozdanie z działalności GKRPA przedłożone przez Pełnomocnika p. Annę Trąbską 

stanowi załącznik nr 14. W związku z tym, że nie było pytań do tematu materiał został 

przyjęty bez uwag. 

 Gminnego Ośrodka Kultury (GOK) – załączniki nr 15, 16 i 17 do protokołu 

radni przyjęli bez zastrzeżeń. 

 Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych – do materiału pisemnego, czyli 

Informacji z działalności OSP z terenu Gminy Poraj za 2016 rok (załącznik nr 18) nie 

było żadnych uwag. 

 Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół i oświaty (ZEAS) - zał. nr 

19 – również bez zastrzeżeń. 

Radna Polak zauważyła, że poszczególni Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy 

powinni brać udział w obradach, aby ewentualnie móc odpowiedzieć na zadawane 

pytania. (Na posiedzeniu obecna była Dyrektor GOK p. Magdaleny Ryziuk – Wilk). 

  

8. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Poraju za rok 2016 

8.1.Roczne sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 

2016 

8.2.Ocena zasobów pomocy społecznej. 
Materiały pisemne do tego tematu stanowią załączniki nr 20, 21 i 22 do niniejszego 

protokołu. W związku z brakiem uwag do w/w dokumentów, zostały one przyjęte bez 

żadnego sprzeciwu. 

 

9. Projekty uchwał w sprawie: 
 

Projekty uchwał, które zostały zapisane w porządku sesji były kolejno odczytywane 

przez Wiceprzewodniczącego Rady p. Mariusza Karkochę a następnie procedowane 

przez Radę Gminy. 

 

9.1. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Poraj 

9.2. Nr 278(XXXIV)17 w sprawie podziału Gminy Poraj na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu – zał. nr 23. 
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Uchwała została przyjęta „jednogłośnie” – 14 głosów „za”. 

9.3. Nr 279(XXXIV)17 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej utworzenia stałych obwodów 

głosowania, ustalenia ich granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych na terenie 

Gminy Poraj – zał. nr 24. 

Uchwała została przyjęta” jednogłośnie”. 

Przed rozpoczęciem procedury głosowania, głos zabrała Sekretarz Gminy p. Maria 

Magdalena Gurbała, która zgłosiła autopoprawkę do tego projektu. Z uwagi na błąd w 

projekcie, traktujący Szkołę Podstawową w Kuźnicy Starej jako Niepubliczną należy w §1 

projektu usunąć cyfrę 5, która określa numer obwodu, wykreślić cały punkt 2 tego § w 

związku z czym punkt 3 stanie się automatycznie punktem 2 oraz w  tabelarycznym 

załączniku do projektu uchwały w rubryce – siedziba obwodowych komisji wyborczych – 

przy szkole Podstawowej w Kuźnicy Starej skreślić słowo – Niepubliczna. 

9.4. Nr 280(XXXIV)17 w sprawie ustanowienia służebności przesyłu – zał. nr 25. 

Uchwała przyjęta „jednogłośnie”. 

9.5. Nr 281(XXXIV)17 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz 

Gminy Poraj – zał. nr 26. 

Uchwała została podjęta 12 głosami „za” przy 2 głosach „przeciwnych”(na stanowisku 

przeciwnym stali radni: p. Zdzisława Polak oraz p. Andrzej Ludwikowski). 

Głos w dyskusji zabrali: 

 p. Ludwikowski zapytał o powody postawienia na gruncie, który nie jest własnością 

Gminy wiaty przystankowej oraz toalety; 

 p. Polak stwierdziła, że toaleta przy remizie OSP jest zbędna natomiast wiata 

przystankowa powinna stać w pasie drogowym, zasugerowała również rozpatrzenie 

wniosku przejęcia tej działki na podstawie zasiedzenia; 

 Wójt p. Ł. Stachera odpowiedział, że na wspomnianej działce w Gęzynie toaleta i 

wiata stoją od bardzo wielu lat i służą nie tylko strażakom ale również mieszkańcom 

sołectwa, są wykorzystywane także przy organizowaniu różnych imprez 

zewnętrznych, sprawa przejęcia tej działki była konsultowana z sołtysem jak i 

radnymi, którzy również uważają, że jest konieczna przede wszystkim dla dobra 

mieszkańców. 

9.6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę, na okres 15 lat oraz 

odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości będącej w 

użytkowaniu wieczystym Gminy Poraj. 

9.7. Nr 282(XXXIV)17 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Poraj – zał. nr 27. 

Uchwała została przyjęta „jednogłośnie”- „za” 14 głosów. 

9.8. Nr 283(XXXIV)17 w sprawie uchylenia Uchwały Rady Gminy Poraj w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Miastem Częstochowa 

w sprawie powierzenia Gminie Miastu Częstochowa przez Gminę Poraj opieki nad osobami 

w stanie nietrzeźwości doprowadzanymi z terenu Gminy – zał. nr 28. 

Uchwała przyjęta ”jednogłośnie”. 

9.9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2017. 

9.10. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

9.11.  Nr 284(XXXIV)17 w sprawie określenia kryteriów, liczby punktów i rodzajów 

dokumentów potwierdzających spełnienie kryteriów obowiązujących na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych i oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych na terenie Gminy Poraj – zał. nr 29. 

Uchwała została przyjęta „jednogłośnie”. 
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10. Zapytania i wolne wnioski - odpowiedzi. 
  Przewodniczący p. A. Pawłowski udzielał głosu radnym oraz uczestnikom sesji  w 

następującej kolejności: 

1) p. Z. Polak: 

 zwróciła uwagę Przewodniczącemu Rady uważając, że każdy ma prawo 

zgłosić uwagi do sprawozdań przedstawionych przez Przewodniczących 

poszczególnych Komisji Rady, jeżeli takowe się pojawią; 

 zapytała Przewodniczącego KR p. Ludwikowskiego, co oznacza 

warunkowe przyjęcie sprawozdań klubów sportowych oraz poprosiła o 

szczegółowe wnioski KR z analizy tych sprawozdań; 

 Przewodniczącego KB p. S. Sawickiego również upomniała w kwestii 

szczegółowego przedstawiania sprawozdań z posiedzeń komisji; 

 miała uwagi do nieobecności Kierownika Gminnego Ośrodka Zdrowia 

na posiedzeniu Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw 

społecznych; 

 chciała poznać konkretny termin zakończenia remontu ul. Słonecznej i 

Letniskowej w Żarkach Letnisku (ŻL); 

 była również zainteresowana terminem remontu ul. Zielonej i Szkolnej w 

ŻL oraz dróg gruntowych; 

 przypomniała o składanym jej zapewnieniu, że frez zerwany z dróg 

zostanie wykorzystany na inne drogi, ale niestety nie wywiązano się z tej 

obietnicy; 

 zapytała, czy jest prawdą jakoby oczyszczalnia ścieków w ŻL zamarzła; 

 wspomniała o II etapie budowy kanalizacji w ŻL, która według niej 

miała rozpocząć się w marcu tego roku; 

 poinformowała o wszczętych przez Regionalną Izbę Obrachunkową 

(RIO) postępowaniach nadzorczych w sprawie podjętych przez Radę 

Gminy Poraj uchwał dotyczących spraw budżetowych Gminy oraz 

zapytała jakie mogą wynikać z tego konsekwencje; 

 chciała wiedzieć, kiedy powstanie gabinet lekarski z szkole w ŻL; 

 zapytała, czy prawdą jest, że Gmina w zamian za dofinansowanie gazety 

lokalnej „Letniskowiec” stosuje cenzurę. 

2) p. J. Kozak wyjaśniła powody nieobecności Kierownika Ośrodka Zdrowia na 

posiedzeniu Komisji ds. oświaty, tłumacząc, że nie było takiej konieczności, 

dlatego też w obradach wzięła udział księgowa p. Aneta Sowińska. W ostatnim 

czasie została przeprowadzona kompleksowa kontrola działalności Gminnego 

Ośrodka Zdrowia dlatego też, Kierownik p. Agnieszka Wójcik zostanie 

zaproszona na posiedzenie komisji jak tylko pojawi się protokół pokontrolny 

wraz z zaleceniami, aby dokładnie przedstawić radnym sytuację tej placówki. 

Wyjaśnienia te zostały dokładnie przekazane radnym na ostatniej Komisji ds. 

oświaty, dlatego też Przewodnicząca p. Kozak wyraziła zdziwienie ponownym 

pytaniem p. Polak w tej kwestii. 

3) p. K. Rzepka zapytała o przejście dla pieszych na ul. Żareckiej i Głównej w 

Masłońskim oraz o plany zawarcia porozumienia z Gminą Żarki w kwestii 

nawierzchni ul. Sąsiedzkiej. 

4) p. Ludwikowski wyjaśnił temat sprawozdań klubów sportowych, tzn. w 

przypadku Zefir Drakkar w zestawieniu faktur brakuje rubryki – nazwa wydatku, 

natomiast w przypadku Polonii Poraj jest zdecydowanie więcej uwag, dlatego też 

konieczna jest wizyta Prezesa Klubu na następnym posiedzeniu KR. 
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5) p. K. Szustak: 

 poruszył temat godzin pracy gabinetu rehabilitacyjnego w Gminnym 

Ośrodku Zdrowia sugerując zwiększenie częstotliwości przyjęć na 

zabiegi, z uwagi na dużą ilość pacjentów; 

 zapytał kiedy powstaną chodniki na ul. Sosnowej w Poraju. 

6) p. E. Mizera skierował prośbę do Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej, 

Inwestycji i Pozyskiwania Środków aby w ramach rewitalizacji zająć się 

boiskiem w Choroniu;  

7) p. T. Ociepka zapytała o możliwość zawarcia porozumienia z Gminą 

Koziegłowy na wykonanie nawierzchni łączącej Kuźnicę Starą z kolejną 

miejscowością. 

8) p. T. Klimek: 

 w związku z ostatnimi anomaliami pogodowymi zawnioskował, aby 

zwrócić się do firmy Tauron z pismem o poprawienie gminnej sytuacji 

energetycznej, ponieważ to wyłącznie do nich należy dbanie o tę 

infrastrukturę; 

 poprosił, aby naprawić dziury na ul. PCK i Nadrzecznej, które powstały 

po wykonaniu kanalizacji. 

9) p. M. Rodek: 

 zwróciła się z prośbą o powołanie w trybie pilnym zespołu osób, którego 

celem będzie wypracowanie wspólnych, jednolitych kryteriów zwalniania 

nauczycieli we wszystkich placówkach oświatowych, zasugerowała, aby 

w skład takiego zespołu weszli: Zastępca Wójta p. Katarzyna 

Kaźmierczak, Przewodnicząca Komisji ds. oświaty p. Kozak, wszyscy 

dyrektorzy placówek oświatowych oraz przedstawiciele Związków 

Zawodowych; 

 chciała zapewnienia, że do końca maja bieżącego roku zostaną wykonane 

nawierzchnie na ul. Leśnej i Polnej w Jastrzębiu. 

 

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi: 

 kwestie remontu dróg niestety w dużej mierze były i są uzależnione od warunków 

atmosferycznych i już wkrótce prace te zostaną rozpoczęte; 

 przypomniał, że termin budowy II etapu kanalizacji w ŻL był jedynie 

prawdopodobny i tak było od początku mówione, dlatego też prosi aby nie 

przekręcać jego słów, fiszka projektowa została złożona, wszystkie dokumenty są 

gotowe teraz pozostaje czekać na ogłoszenie konkursu, który może ale również z 

podkreśleniem na „prawdopodobnie” pojawić się w maju; 

 analizowanie poszczególnych uchwał na kolegiach przez RIO jest normalną 

procedurą, którą ta instytucja stosuje, dlatego też nie ma w tej sytuacji nic 

nadzwyczajnego; 

 temat gabinetu lekarskiego w szkole w ŻL jest trudny z uwagi na fakt, że 

placówka ta podlega pod inny ośrodek zdrowia; 

 Letniskowiec to gazeta, która faktycznie jest dofinansowywana przez Urząd 

Gminy, dlatego też niedopuszczalne jest, aby pojawiały się tam nieprawdziwe 

informacje, pomówienia i insynuacje, które psują wizerunek Gminy oraz poprosił 

o rzetelność dziennikarstwa, obiektywną ocenę danej sytuacji oraz branie pod 

uwagę również wypowiedzi drugiej strony, w przeciwnym wypadku zostaną 

podjęte stosowne kroki prawne, nawiązał również do gazety Demokratyczna, w 

której bardzo często Gmina Poraj jest niesłusznie szkalowana, zresztą przy udziale 
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wypowiedzi radnej Polak, z reguły wrogo nastawionej do wszystkiego, co dzieje 

się w naszej Gminie,  

 na podstawie pisma z Zarządu Dróg Wojewódzkich pasy i przystanek w 

Masłońskim zostaną przestawione w bezpieczniejsze miejsce w pobliżu 

Lewiatana, natomiast remont ul. Sąsiedzkiej jest w planach ale naszych , Gmina i 

Miasto Żarki jeszcze nie ustosunkowały się do tej propozycji; 

 nawiązał do tematu klubów sportowych przypominając, że rekreacja, kultura i 

sport w Gminie Poraj w głównej mierze opiera się na ludziach chcących zrobić 

coś dobrego tylko i wyłącznie społecznie i jeżeli będziemy podchodzić do nich 

wrogo to niedługo okaże się, że zabraknie chętnych do tego typu działań; 

 kwestia dogadania się z Gminą i Miastem Koziegłowy odnośnie remontu drogi z 

pewnością może być trudna z uwagi na fakt, jak długo trwa budowanie przez nich 

kanalizacji; 

 zobowiązał się do porozmawiania z Kierownikiem Ośrodka Zdrowia w Poraju w 

temacie zwiększenia godzin pracy gabinetu rehabilitacyjnego; 

 niebawem rozpoczną się prace budowy chodników przy użyciu sił własnych, w 

pierwszej kolejności krótkie odcinki dla sprawdzenia, czy jesteśmy w stanie 

podołać takim pracom i jeżeli wszystko pójdzie dobrze ruszymy z kolejnymi 

dłuższymi już chodnikami; 

 wkrótce po zakończeniu akcji zima zostaną wykonane nawierzchnie na 

wspomnianych ulicach w Jastrzębiu; 

 w nawiązaniu do ostatniej reformy oświatowej, której zresztą nie popiera i wbrew 

zapewnieniom p. Minister Oświaty, która obiecała, że żaden nauczyciel nie straci 

pracy, nie jest możliwe aby wszyscy w tej trudnej sytuacji byli zadowoleni, 

koniec końców i tak cała odpowiedzialność spadnie na samorządy; 

 informacje jakoby oczyszczalnia ścieków w ŻL miała zamarznąć jest 

pomówieniem. 

10) p. Z. Polak: 

 poprosiła, aby jej nie oceniać i nie obwiniać za wszystko co złe, zawarte w 

Demokratycznej a tylko odpowiadać na zadawane pytania; 

 nie zgodziła się, że działacze Klubów Sportowych działają społecznie, na 

potwierdzenie czego zacytowała dane o wynagrodzeniach ze sprawozdania Klubu 

Polonia Poraj. 

Posiedzenie opuścił radny p. Z. Rajczyk. 

11) p. Ludwikowski stwierdził, że jest to niepotrzebna dyskusja i przypomniał, że pewne 

nieścisłości i brakujące dane w sprawozdaniu zostaną wyjaśnione przez Prezesów Klubów 

na kolejnej KR, na którą zaprosił wszystkich zainteresowanych oraz zwrócił się do p. 

Polak z pytaniem, czy potrafi udowodnić, że Prezes Klubu Sportowego otrzymuje 

wynagrodzenie za swoją działalność w Polonii Poraj. 

12) Wójt p. Łukasz Stachera powiedział, że wypowiedź p. Polak jest idealnym przykładem 

insynuacji, wspomniane przez radną wynagrodzenia są wypłacane m. in. trenerom czy 

sędziom, niejednokrotnie należy również opłacić transport drużyny na rozgrywki 

meczowe. Jeszcze raz podkreślił, że Prezes wraz z Zarządem nie pobierają za swoją 

działalność żadnego wynagrodzenia, niestety radna Polak , która zawsze była przeciwna 

nakładom na kulturę czy sport zamiast cieszyć się, że się rozwijamy, że mamy sponsorów 

chętnych wspomagać nasze drużyny, robi aferę z drobnych rzeczy, kładzie kłody, niszczy 

ludzi i ich chęci dobrej woli prowadzenia czegoś społecznie. 

Burzliwa dyskusja na temat klubów sportowych.   

13) p. Polak poprosiła o udostępnienie nagrania z trwającej sesji. 
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11. Sprawy organizacyjne. 
 Przewodniczący p. A. Pawłowski odczytał treści dwóch pism: 

1) Wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach z dnia 12 kwietnia 

2017 r. (Sygn. akt II SA/GI 27/17) w sprawie ze skargi Andrzeja Skowrona na 

postanowienie Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Częstochowie z dnia 

28 października 2016 (SKO.4117.58.2016); 

2) Oświadczenie Zarządu Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów w Żarkach 

Letnisku Koło nr 2 w sprawie postawy radnej p. Zdzisławy Polak, która 

bezpodstawnie oczerniła Stowarzyszenie, poprzez umieszczenie nieprawdziwych 

informacji na stronie Żarli Letnisko.pl ( pismo w aktach Biura Rady). 

Radna p. Polak zwróciła się prośbą o udostępnienie jej kserokopii tego pisma. 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Inwestycji i Pozyskiwania Środków 

przekazał obecnym na sesji informację Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach o ogłoszeniu Programu SMOG 

STOP – „Dofinansowanie zadań realizowanych przez mieszkańców województwa 

śląskiego na rzecz ograniczenia niskiej emisji”, dzięki któremu będzie można 

skorzystać z dofinansowania do zadań w zakresie wymiany źródeł ciepła lub 

termomodernizacji a następnie rozdał kserokopie tej informacji wszystkim radnym, 

sołtysom i pozostałym zainteresowanym. 

 

12. Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku dziennego obrad Przewodniczący                   

p. A. Pawłowski  podziękował wszystkim za przybycie i o godzinie 13
30

 zamknął 

XXXIV sesję Rady Gminy Poraj. 

 

 

Protokolant 

Podinspektor 

 

Agnieszka Dudek      Przewodniczący 

                 Rady Gminy Poraj 

 

         

            Andrzej PAWŁOWSKI 
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